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Republika e Kosovësss 
Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

VI Saziv  

Prolećno zasedanje   

 

Komisija za zdravstvo, rad i socijalno staranje  

Sednica br. 39 

Zgrada skupštine, sala N - 302 

Priština, od 10 aprila 2019, u 10:00 časova 

 

 

ZAPISNIK  

 

Prisutni: Besa Baftiu, Enver Hoti, Haxhi Avdyli, Naser Rugova, Fatmire Mulhaxha-Kollçaku, 

Bekim Haxhiu, Flora Brovina i Time Kadrijaj. 

 

Odsutni: Miljana Nikolić, Drita Millaku i  Fikrim Damka. 

  

Drugi učesnici: Ilir Hoxha – KDI, Faruk Kukaj – HANDIKOS, Edmond Miftari – HANDIKOS 

i mediji. 

 

Sednici predsedavala: Besa Baftiu, predsednica Komisije.  

 

 

DNEVNI RED: 

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa održane sednice dana: 27.2.2019 i 20.3.2019; 

3. Izveštavanje radnih grupa za nacrte zakona u proceduri; 

4. Razno. 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

 

Dnevni red je usvojen bez promena. 

 

 

 

2. Usvajanje zapisnika sa održane sednice dana: 27.2.2019 i  20.3.2019; 
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Zapisnik sednice dana 27.2.2019 i 20.3.2019, usvojen je bez promena.  

 

3. Izveštavanje radnih grupa za nacrte zakona u proceduri; 

 

Besa Baftiu, predsednica, - što se tiče radnog plana, nismo stigli prema očekivanom planu 

i rekla je da su u proceduri dva nacrta zakona Komisije  za zdravstvo, rad i socijalno staranje; 

jedan je od Inspektorata o radu i drugi je Ekonomsko- socijalnog saveta. Takođe ona je 

spomenula i praćenje Zakona o medicinskim proizvodima i opremi i raspravljala je o 

formiranju radnih grupa, gde svaka grupa ima svog predsedavajućeg i pošto svi članovi 

komisije nisu deo radnih grupa,  Baftiu je istakla da kao Komisija moramo biti u toku rada 

i aktivnosti  koja se vrše oko izmena i dopuna ovih nacrta zakona, odnosno i za praćenje 

Zakona o medicinskim proizvodima i opremom. Ona je rekla da se mora ubrzati rad, 

započevši od Nacrta zakona o inspektoratu rada, gde je predsedavajući radne grupe, Bekim 

Haxhiu.  

Baftiu je najavila da je nacrt zakona u načelu usvojen u Skupštini Kosova 25.10.2018god.   

i radna grupa je formirana 8.11.2018, god, dok je govorila o poseti Sloveniji i diskutirala o 

datumu završetka rada radnih grupa.  

 

Bekim Haxhiu, - rekao je da nakon posete Sloveniji, radna grupa namerava da još jednom 

sedne i pregleda nacrt zakona u celini. On je izrazio  spremnost da radna grupa radi 

intenzivno da bi se nacrt zakona završio uskoro, i proslede amandmani za odobrenje u 

Komisiji.  

 

Besa Baftiu, - rekla je da će praćenje Zakona o medicinskim proizvodima i opremi, koji je 

pri kraju, detaljnije informacije o tome, pružiće predsedavajući radne grupe Naser Rugova. 

 

Naser Rugova,- rekao je da kao radna grupa za praćenje Zakona o medicinskim 

proizvodima i opremom,  ispunjene su  predviđene posete i razgovora sa institucijama kroz 

određene mehanizme. On je spomenuo dve zadnje posete, naime Kosovsku   farmaceutsku 

komoru i Farmaceutski inspektorat, gde je naglasio da je radna grupa dobila korisne 

informacije i orijentaciju za budući zakon, gde će u stvari odlučiti da li će biti dopune i 

izmene, ili novi zakon. Rugova se zahvalio predsednici i kolegama koji su učestvovali u 

svim sastancima i posetama koje je ova radna grupa imala sa određenim institucijama i 

fokusniim grupama i dodao da do kraja meseca veruje da će izveštaj biti spreman. 

 

Besa Baftiu, - obavestila je članove  Komisije da se u jednom sastanku organizovanom od  

KDI-a, za jednogodišnji rad Skupštine Kosova, Komisija za zdravstvo, rad i socijalno 

staranje, bila je jedina komisija od svih komisija , koja je pratila zakon u prošloj godini.   

 

Enver Hoti, - rekao je da radna grupa je u procesu amandmantovanja, izmeni i dopuni 

Nacrta zakona o Ekonomsko-socijalnom savetu. On je istakao da je bilo održano i javno 

saslušanje, gde su sve fokus grupe koje su imale interesa, dale maksimum za ovo 

poboljšanje, koje će se primetiti nakon ove aktivnosti. Takođe, održana je jedna radionica, 

gde je rečeno da se puno radilo i sada smo pri završetku ove faze.  Hoti je rekao da će se 
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održati još jedan sastanak da bi prezentirali rad, koji je izvršen u ime radne grupe, da bi 

pregledali, saželi i konsultirali neke elemente sa grupama poslanika i njihovim subjektima.  

 

2. Razno . 

 

Besa Baftiu, predsednica, - obavestila je članove Komisije da je dobila izveštaj iz posete u 

Sloveniji. U ovom putovanju nisu imali mogućnosti da idu svi članovi komisije, pošto je ovo 

putovanje sponzorisao   IKS-i i  FES-i, zato, članovi su bili samo članovi radne grupe za Nacrt 

zakon o Inspektoratu rada. Ova poseta je bila veoma plodna za Komisiju, zbog razmene iskustva i 

dobijanja detaljnih informacija, ne samo o nacrtima zakona proizašlih od radnog odnosa, već i 

sastanak sa direktorom Fonda zdravstvenog osiguranja. Predsednica, takođe je spomenula pitanje 

poseta, bilo zdravstvenim objektima bilo socijalnim, imajući u vidu da je Komisija odavno 

zahtevala da se poseti Institut medicine rada u Obiliću kao i Starački dom  u Prištini . Bilo bi dobro 

da se ove dve posete vrše tokom ovog meseca i onda da postaje rutina da se svakog meseca 

posećuju najmanje po dve institucije.   

 

Naser Rugova, - rekao  je da su prioritetne dve radne grupe, ali treba da se dogovorimo oko 

održavanja radnih grupa. Institut medicine rada u Obiliću, bio je jedan od naj kredibilnih institucija 

kod nas, ali sada stoji loše.  Rugova je predložio da  se u narednoj sedmici, održi jedna radna grupa 

i poseti Obilić.  

 

Haxhi Avdyli, - rekao je da je od prethodnog sastanka razgovarano o epidemiološkoj situaciji, 

bilo bi dobro uključiti u dnevni red posetu Nacionalnom institutu za javno zdravlje,  da bi  

razgovarali  o svim izazovima epidemiološke situacije koja se dogodila na Kosovu, kao i da vidimo 

koje korake  ćemo poduzeti za sledeću godinu kako ne bismo bili nespremni za sezonu kada dođe 

do gripe i desi se da nemamo antivirusne vakcine i lekove. 

 

Fatmire Mulhaxha- Kollçaku, -  Predložila je da se poseti  Komora Kosovskih lekara, jer se 

ojačava i da bi mi videli koliko će ova komora zaštiti interes zdravstvenih radnika. Ona je naglasila 

da ima puno primedbi što se tiče procesa izbora predstavnika lekara u Komori, proces koji je pod 

uticajem izabranih od direktora. Budući  da se tamo stvaraju dosta finansijskih prihoda, odnosno 

biče puno prihoda, važno je da se prati gde idu ovi prihodi, i da li će lekari biti njihovi korisnici. 

Ona je izrazila svoju zabrinutost za stručno obrazovanje, gde prema njoj, to je najslabija tačka u 

državi Kosova, jer jedna grupa lekara su privilegovani u Prištini, koji uvek dobiju, bilo od 

ministarstva ili raznih fondova, tako da u ovoj formi postoje primedbe od stručnjaka drugih 

gradova koji su imali mogućnosti da se sponzorišu, bilo i zbog učestvovanja za naučne radove koje 

su radili.  

Drugo pitanje je i postavljanje uslova da neće dobiti licenciju ako se dve godine  ne radi u profesiji. 

Ona je rekla da Komora Kosovskih lekara, kao institucija da bude u službi lekara, jer je Komora 

institucija koja treba da brani lekare.  

Kao drugo pitanje, ona je spomenula dobijanje informacija o tome šta se događa sa smanjenjem 

osnovne liste lekova i koliko se poštuju sugestije stručnjaka sa Kosova. Ona je rekla, da i ako smo 

siromašni kao država i nemamo mogućnosti da uvedemo u listi najnovije lekove, ipak zaslužujemo 

da imamo na listi osnovne lekove za tretiranje teških bolesti, znači snabdevanje sa kvalitetnim 

lekovima. Kao zadnja tačka, ona je predložila sastanak sa ministrom Zdravstva g. Uran Ismaili. 
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Bekim Haxhiu, –komentarisao je posetu u Kliničkom Univerzitetskom Centru i rekao da kao 

Komisija treba da izlazimo iz Prištine, odnosno da se posete i regionalne bolnice drugih gradova, 

da bi se evidentirali i drugi problemi. On je predložio da se napravi agenda za vršenje ovih poseta 

i onda da se sastavi izveštaj, jer se treba pratiti činjenično stanje na terenu a ne samo  statistički 

podaci sa izveštaja. Da li se suočavaju regionalne bolnice sa nedostatkom kadrova? Da li postoji 

rizik da i one ostaju bez kadrova?  On je rekao da bi država morala reagovati sa jednom strategijom, 

jer studenti medicine sebe vide u službi drugih država, kao Nemačke a ne na Kosovu.  

Drugo pitanje o kojem je raspravio Haxhiu, bilo je smanjenje osnovne liste lekova, smatrajući da  

postoji usporavanje u radu i potrebno je izveštavanje Saveta pred Komisijom, da bi videli gde 

realno stojimo. On je takođe istakao da su  Komore u procesu izbora, gde su neke završile a neke 

su u procesu. Na ovaj način problemi moraju da se reše unutar Komore preko svojih predstavnika, 

jer su nezavisne institucije i namera je bila da se uloga lekara ojača preko Komora. Po zakonu, 

0.7% budžeta ide za naučne radove i istraživanja, iznos koji mora da se deli srazmerno 

institucijama, da bi imali mogućnosti da vrše naučna istraživanja i da prezentiraju. Prema njemu 

ovaj budžet koji se garantuje zakonom, treba da se deli u konsultaciji sa ministarstvom 

Obrazovanja i ministarstvom Zdravstva, posto se ovi fondovi koriste za druge namene. On je rekao 

da se mora izraditi strategija zajedno sa institucijama i ministarstvima, da ne bi nedostali fondovi 

za podršku naučnih istraživanja.  

 

Sednica završena u 10:50 časova                                 

 

Pripremili:                                                                             Predsednica  Komisije, 

 

Pomoćno osoblje  Komisije           

        Besa BAFTIU 

 

 

 

 

 

 

 

 


